
 
Antsla Vallavolikogu istungi

P R O T O K O L L

Uue-Antsla 26. jaanuar 2021 nr 1

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.30

Istungi juhataja: volikogu esimees Merike Prätz
Protokollija: volikogu sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 16 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).
Merike Prätz: Mitteosalemisest on teatanud Evelyn Tõniste.

Kutsutud: Võru valla piirkonna politseinik Elar Sarik, vallavanem Avo Kirsbaum, abivallavanem 
Kurmet Müürsepp, majandusnõunik Rain Ruusa, vallasekretär Kersti Käis, pearaamatupidaja Eve 
Sikk ja maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik.

Päevakorra muutmiseks/täiendamiseks ettepanekuid ei tehtud.
Volikogu aseesimees Merike Prätz pani hääletusele volikogu liikmetele saadetud 14. punktilise 
päevakorra.
Poolt hääletas 14 kohal olnud volikogu liiget.

Päevakord:

1. Võrru Vabadussõja ausamba rajamise idee tutvustus
Ettekandja: Elar Sarik, Võru valla piirkonna politseinik

2. Antsla valla 2021. aasta eelarve I lugemine
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

3. Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Lea Jõevere, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

4. Sotsiaaltoetuste määrade kehtestamine
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Lea Jõevere, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

5. Antsla Vallavolikogu 26.05.2020 otsuse nr 13 "Vallavara võõrandamine enampakkumise korras"
muutmine
Ettekandja: Rain Ruusa, majandusnõunik
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees



6. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras
Ettekandja: Kurmet Müürsepp, abivallavanem
Kaasettekandja: Aivo Värton, eelarve- ja majanduskomisjoni aseesimees

7.  Antsla valla kohanimede määramise kord
Ettekandja: Ester Hommik, maa- ja planeeringute spetsialist

8. Informatsioon eelarve- ja majanduskomisjoni tegevusest 2020. aastal
Ettekandja: Merike Prätz, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees

9. Informatsioon sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni tegevusest 2020. aastal
Ettekandja: Lea Jõevere, sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees

10. Informatsioon arengu- ja planeerimiskomisjoni tegevusest 2020. aastal
Ettekandja: Jarek Jõela, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

11. Informatsioon haridus- ja kultuurikomisjoni tegevusest 2020. aastal
Ettekandja: Margus Klaar, haridus- ja kultuurikomisjoni esimees

12. Informatsioon revisjonikomisjoni tegevusest 2020. aastal 
Ettekandja: Raivo Vallner, revisjonikomisjoni liige

13. Revisjonikomisjoni 2021. aasta tööplaani kinnitamine
Ettekandja: Raivo Vallner , revisjonikomisjoni esimees

14. Informatsioon

1. Võrru Vabadussõja ausamba rajamise idee tutvustus

Elar Sarik rääkis kapten Friedrich Feemannist, kes oli omandanud hariduse Vene Tsaaririigi 
Sõjakoolis, kes sõdis nii Esimeses maailmasõjas, kui ka Vabadussõjas, kes oli Kagu-Eestis 
eestluse hoidja, Kaitseliidu looja, koolis kehalise kasvatuse õpetaja ja kelle õhutusel osalesid 
Vabadussõjas ka Võru koolipoisid.
Eeltoodust tulenevalt tekkis idee rajada Friedrich Feemanni ja langenud koolipoiste mälestuseks 
Vabadussõja ausammas Võru keskväljakule (ajaloolise tähtsusega väljak), Võru Gümnaasiumi 
lähedusse ning ettepanekuga sai käidud Võru linnapea juures. 
Eesmärk on Eesti Vabariigi tähtpäevade korraldamise traditsioonide algatamine Võrus (nagu 
praegu toimub 24. veebruari hommikul Eesti Vabariigi aastapäeva üritus Antsla linnas).
Toimunud on mitmed kokkusaamised ja arutelud.
Olen teinud ettepaneku, lisada Vabadussõja ausamba rajamise idee 2021-2024. aasta Võru 
maakonna arengustrateegiasse.
Võrumaa Arenduskeskuse nõukogu ettepanek oli, et tuleb käia Võru maakonna omavalitsustes 
ideed tutvustamas (mida olen ka teinud), kuna tegemist on kogu maakonna jaoks olulise 
mälestusmärgiga ning et igast Võru maakonna kohalikust omavalitsusest võiks olla esindaja idee 
arendamise töörühmas. 

Raivo Vallner: Toetan algatust, mille eesmärk on luua mälestusmärk koolipoistele, nagu seda on 
tehtud Tallinnas Reaalkooli juures.



Toimus arutelu, kes peaks kuuluma idee arendamise meeskonda Antsla vallast. Vallavanem 
kuulub Võrumaa Arenduskeskuse nõukogusse, kas tema võib esindada Antsla valda ka idee 
arendamise töörühmas.

Vallavanem Avo Kirsbaum: Olen nõus protsessis osalema ja informatsiooni volikogule edastama, 
kui seal mingid arengud toimuvad.

Volikogu liikmed olid nõus, et vallavanem osaleb idee arendamise töörühmas.
Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

2. Antsla valla 2021. aasta eelarve I lugemine

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk ning tutvustas Antsla valla 2021. aasta eelarve 
projekti (materjal antud lisana). 
2021. aasta eelarve on kooskõlas valla arengukava ja eelarvestrateegiaga, eelarve on tasakaalus ja 
eelarve tulem võrdub nulliga.
Kogu valla eelarve kokku on 10 263 426 eurot.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul eelarve projekti arutati 
põhjalikult. Rohkem tähelepanu pöörati investeeringule - Kuldre Kooli katlamaja renoveerimine, 
mis läheb maksma 150 000 eurot. Komisjoni liikmete arvamus oli, et Kuldre Kooli katlamaja 
oleks mõistlikum anda operaatorile, kes ise korraldab renoveerimise. Vallavalitsus oli seda meelt, 
et kõigepealt katlamaja renoveeritakse 150 000 euro eest ja siis antakse operaatorile. Komisjon 
sellega väga nõus ei olnud, samas hääletamist ka ei nõutud. Muus osas ettepanekuid ei tehtud.

Veiko Haugas: Soovingi teada, miks vallavalitsus ei poolda valikut, et operaatoriks hakkab firma, 
kes pakub teenust koos katlamaja investeeringuga MWh alusel? 150 000 eurot võib meil vaja 
minna nt Antsla Gümnaasiumi B-korpuse renoveerimiseks.
Avo Kirsbaum: Kuldre Kooli katlamaja renoveerimine oli sees Antsla valla ja Urvaste valla 
ühinemislepingus. Neli aastat on arutatud kuidas seda õige teha oleks. Vallavolikogu liikme poolt 
tehtud ettepanekut on vallavalitsuse istungil arutatud. Katlamaja ei ole nii heas seisukorras, et 
võiksime otsustamist lõputult edasi lükata. 
Veiko Haugas: Saan aru, et katlamaja on vaja ja et praegu on katlamaja kulud suured, seda 
näitavad numbrid. Uue katlamajaga võidaksime 1/3 kütte kuludest ja siis kui tuleb operaator, kes 
investeerib.
Avo Kirsbau: Kui volikogu liikmed kokkuleppe saavutavad, siis ei ole ka selle ettepaneku vastu 
midagi. Tarvis on konsensuslikku otsust.
Raivo Vallner: Saan aru, et Kuldre Kooli katlamaja hakkab peale rekonstrueerimist tööle 
graanulitega. Miks ei ole mõeldud maaküttele üleminekut, mis on väga mugav opereerida?
Avo Kirsbaum: Oleme kaalunud ka maaküttele üleminekut, aga tegemist on tunduvalt suurema 
investeeringuga kui 150 000 eurot. Teine asjaolu on see, et koolimaja ümbruses ei ole nii palju 
maad torustiku paigaldamiseks, nagu tarvis on.
Veiko Haugas: Peale katlamaja rekonstrueerimist võiksime opereerida ise, saavutaksime 
kokkuhoiu.
Avo Kirsbaum: Olen nõus, et seda teemat võiks põhjalikumalt käsitleda eelarve- ja 
majanduskomisjoni koosolekul.

Kalle Nurk: Mis on 2021. aastal prioriteet number üks, mis peab investeeringutest tehtud saama.
Avo Kirsbaum: Kõigepealt soovime lõpetada pooleliolevad projektid - tänavavalgustuse projekt, 
Antsla Gümnaasiumi B-korpuse rekonstrueerimine-taotluse esitamine, pooleli on Antsla KSK 
renoveerimine  ja Antsla Noortekeskuse renoveerimine.



Kalle Nurk: Kas meil on plaanis seoses eelarvega ka laenu võtta?
Eve Sikk: Jah, 765 000 eurot eelarve tasakaalustamiseks. Laenu saame võtta ainult investeeringute 
katteks. Põhitegevuseks laenu võtta ei saa.

Raivo Vallner: Antsla KSK oli kindel eelarve taotlus 2021. aastaks, aga seda kärbiti, mis alusel?
Eve Sikk: Antsla Vallavalitsus saatis hallatavatele asutustele eelarve koostamise põhimõtted välja 
ja eelarve koostamise põhimõtetes oli kirjas, et personalikulu 2021. aastal ei tõuse, välja arvatud 
õpilaste arvu pealt riigieelarve osas. Miinimumpalk 2021. aastal ei tõuse ja majandamise kulud 
jäetakse 2021. aastal 2020. aastaga samale tasemele.  

Kalle Nurk: Seoses rahvamajadele ja kultuurikeskusele eraldatavate eelarve vahenditega. 
Võrdlesin kolme maja, kultuurikeskusel on majanduskulud suurenenud 3%, Uue-Antsla 
Rahvamajal 25%, aga Tsooru Rahvamajal vähenenud 8%. Mis on Uue-Antsla Rahvamaja 
majanduskulude tõusu taga?
Eve Sikk: Uue-Antsla Rahvamaja eelarves on rahvamaja juubeliürituse kulud sees. Tsooru 
Rahvamaja eelarve vähenemine võib olla tingitud sellest, et eelarvest on välja jäetud piletitulu. 
Eelarved on koostatud alaeelarvete põhjal.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees tegi ettepaneku, lõpetada Antsla valla 2021. aasta eelarve I lugemine.
Muudatusettepanekute tähtaeg on 3. veebruar, kell 24.00. 
 

3. Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus on volikogule ette valmistanud määruse eelnõu „Sotsiaalhoolekandelise abi 
andmise kord”.
Esile võib tuua kuus olulisemat muudatust:
1. Määruse eelnõust on välja võetud sotsiaaltoetuste määrad, mis kinnitatakse eraldi määrusena. 
Sotsiaaltoetuste määrasid on edaspidi võimalik muuta, ilma Sotsiaalhoolekandelise abi korda 
muutmata. Seega ühe määruse asemel hakkab kehtima kaks määrust.
2. Abivajajalt ei nõuta enam selliseid andmeid, mida on võimalik vallavalitsuse ametnikel kätte 
saada erinevatest registritest.
3. Taotluse võib kirjutada ametnik abivajaja eest ise. Ametnik hindab olukorda ja aitab, kui vaja.
4. Toetused piirmääraga kuni 600 eurot määratakse sotsiaalametniku otsusega. Siiani tehti enamus 
otsuseid vallavalitsuse korraldusega.
5. Toetuse liikide hulgas ei ole enam mõistet „küttepuude toetus”, vaid „küttematerjali toetus”.
6. Toetuse piirmäär tõuseb 2,5 kordseks toimetuleku piirist, alates käesoleva aasta 1. veebruarist.

Kaasettekandja Lea Jõevere: Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati.
Pikemalt peatuti summa juures (600 eurot), mille ulatuses võib ametnik toetusi määrata oma otsuse
alusel. 600 eurot on kõige suurem summa, mille ulatuses ametnik võib toetust määrata ja 
komisjoni liikmed toetasid seda.
Komisjoni liikmed leidsid, et abi andmise kord on sõnastatud lihtsamalt ja on inimestele 
arusaadavam.

Kalle Nurk: Kas on tuldud kunagi mõttele, toetada paljulapselisi perekondi (5-6 last peres)? 
Paljulapselistele peredele võiks olla ka ette nähtud ühekordne toetus.



Kurmet Müürsepp: Selle määruse menetlemise juures sellist toetuse liiki eraldi välja toodud ei ole. 
Paljulapselistel peredel on võimalik taotleda sissetulekust mittesõltuvaid  ja sissetulekust sõltuvaid 
toetusi. 

Kalle Nurk: Kooliharidust toetab Riik, samuti vald, aga meil on vallas „kodukool”, tema peab ise 
hakkama saama. Kas ei ole arutatud, et ka nemad peaksid saama vallapoolset abi lastele hariduse 
andmisel?
Kurmet Müürsepp: Antsla vallas „kodukoole” registreeritud ei ole. Koduõppe korral on kõige 
olulisem vanemate osa hariduse korraldamisel. Sotsiaaltoetuste korra mõttes koduõppe 
korraldamiseks sotsiaalabi ette nähtud ei ole. Hariduse poole pealt on ette nähtud toetused, nt abi 
arvutite soetamisel jne.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud, erapooletuks jäi 1 volikogu 
liige.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Sotsiaalhoolekandelise abi andmise kord” määrusena 
nr 1.

4. Sotsiaaltoetuste määrade kehtestamine

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Tulenevalt eelmises päevakorrapunktis vastu võetud määrusest „Sotsiaalhoolekandelise abi 
andmise kord” on vaja kehtestada sotsiaaltoetuste määrad. 
Sotsiaaltoetuste määrade muutmiseks on tehtud kaks muudatusettepanekut:
-Hetkel kehtiv sünnitoetus I osa 200 eurot, II osa 300 eurot.
Ettepanek, tõsta sünnitoetuse I osa 300 euroni ja II osa jätta 300 eurot. 
- Hetkel kehtiv puudega lapse hooldamise toetus on (sügav puue) 80 eurot ja (raske puue) 100 
eurot kuus.
Ettepanek on ametniku otsuse alusel määrata raske puudega lapse hooldamise toetuseks 30-80 
eurot kuus ning sügava puudega lapse hooldamise toetuseks 40-100 eurot kuus.

Kaasettekandja Lea Jõevere: Sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosolekul määruse eelnõud arutati. 
Komisjoni liikmed kiitsid heaks sotsiaaltoetuste määrade kehtestamise eraldi määrusena. See 
annab võimaluse määrasid igal aastal üle vaadata ja vajadusel muuta ilma korda muutmata. 
Määruse jõustumise aeg on pandud 1. veebruar 2021. a, kas see ei jäänud nii, et määrad kehtivad 
üks aasta ja siis vaadatakse need uuesti üle?
Komisjon kiitis tehtud muudatused heaks. 

Kurmet Müürsepp: Määrad vaadatakse igal aastal üle, see ei tähenda, et neid igal aastal 
muudetakse. Muudatused tehakse vastavalt vajadusele.

Kersti Käis: Määruse eelnõus on, et määrus jõustub 1. veebruaril 2021. aastal. Ettepanek on 
jõustada määrus kolmandal päeval pärast avaldamist Riigi Teatajas. Riigi Teataja seadus ütleb, et 
akt avaldatakse seitsme tööpäeva jooksul omavalitsuse poolt avaldamiseks esitamisest.

K.-Oudekki Loone: Palun selgitada põhjalikumalt puudega isikute hooldamist. Kas hooldajatega 
on räägitud? Teiseks, summad on väga väikesed, võrreldes tööga, mis hooldajal teha tuleb. Võib-
olla tuleb toetuse summasid tõsta nii, et tagada neile inimestele (hooldajatele) mõistlik äraelamine?
Kuidas põhjendate seda, et soovime saada võimalust veel vähem maksta?



Kurmet Müürsepp: Drastiline summa suurendamine 300-500 euroni, seda me arutanud ei ole, kuna
see muudatus oleks seotud eelarvega, aga eelarve ei võimalda summasid suurendada. Eesmärk ei 
ole toetusi vähendada. 
Merike Prätz: Küsimus oli arutusel ka eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul. Sotsiaaltöötajad 
rääkisid, et raske puudega lapse hooldamine võib olla väga erinev. Hooldust vajavatele lastele 
osutatakse lisaks erinevaid teenuseid.

Kalle Nurk: Elluastumistoetuse summa on ainult 150 eurot?
Kurmet Müürsepp: Lastekodu lastele on iga kuu ette nähtud summa, mis on arvestatav ja mida nad
koguvad. Selleks ajaks kui tuleb lastekodust lahkuda on neil kogutud summa, mille eest on 
võimalik juba nt korter soetada. Kui elluastuja ei saa ise hakkama, siis toetab teda kohalik 
omavalitsus, eraldades sotsiaalkorteri või määratakse tugiisik.
Merike Prätz: Enamasti saavad need noored järelhooldusele.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Sotsiaaltoetuste määrade kehtestamine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu 1 volikogu liige, erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Sotsiaaltoetuste määrade kehtestamine” määrusena 
nr 2.

5. Antsla Vallavolikogu 26.05.2020 otsuse nr 13 "Vallavara võõrandamine enampakkumise 
korras" muutmine

Ettekandega esines majandusnõunik Rain Ruusa.
Antsla Vallavolikogu 26. mai 2020. a otsusega nr 13 otsustati võõrandada enampakkumise korras 
korteriomand, asukohaga Võru maakond Antsla vald Kobela alevik Aia tn 6, mille reaalosaks on 
korter 5, alghinnaga 2000 eurot. 
Vallavalitsus viis läbi kaks kirjalikku enampakkumist, 2020. aasta juulis ja 2020. aasta novembris, 
mõlemad enampakkumised tunnistati nurjunuks, kuna keegi ei soovinud korterit selle hinnaga 
osta. Korteris puudub küte, elekter, vesi. Vald sai selle korteri pärimise korras. Kuna Antsla 
Vallavalitsus peab iga kuu korteriühistule maksma 42 eurot erinevate kulutuste katteks ja kuna ees 
on renoveerimistööd, teeb Antsla Vallavalitsus ettepaneku panna korter uuesti enampakkumisele, 
alghinnaga 1000 eurot.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati ja 
nagu komisjoni liikmed aru said, on 1000 euro eest ostja olemas.
Komisjoni liikmed kiitsid otsuse eelnõu heaks ja suunasid volikokku.

Rain Ruusa: Sama maja korteriühistu on teinud vallavalitsusele avalduse, et on nõus osalema 
enampakkumisel, kui korteri alghind on 1000 eurot.

Toimus arutelu.

Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26.05.2020 otsuse nr 13 
"Vallavara võõrandamine enampakkumise korras" muutmine”.
Poolt hääletas 16 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.



Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Antsla Vallavolikogu 26.05.2020 otsuse nr 13 "Vallavara 
võõrandamine enampakkumise korras" muutmine” otsusena nr 1.

6. Vallavara võõrandamine enampakkumise korras

Ettekandega esines abivallavanem Kurmet Müürsepp.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku võõrandada enampakkumise korras neli objekti:
6.1. korteriomand, asukohaga Võru maakond Antsla vald Uue-Antsla Pargiääre (katastritunnus 
84301:004:0001), mille reaalosa eluruum on nr 1, registriosa number 3079641, alghinnaga 500 
eurot;
6.2. korteriomand, asukohaga Võru maakond Antsla vald Uue-Antsla Pargiääre (katastritunnus 
84301:004:0001), mille reaalosa eluruum on nr 3, registriosa number 3079841, alghinnaga 500 
eurot;
6.3. korteriomand, asukohaga Võru maakond Antsla vald Antsla linn Tamme tn 4 (katastritunnus 
14401:004:0035), mille reaalosa eluruum on nr 12, registriosa number 2975141, alghinnaga 5000 
eurot.
See korter sai vallavaraks siis, kui korteri omanik asus elama hooldekodusse. Korter on 
elamiskõlblik, korteris on sees mööbel. Korter asub väga heas asukohas ja majas on toimiv 
korterühistu.
6.4. kinnisasi, asukohaga Võru maakond Antsla vald Uue-Antsla Suure-Garaaži registriosa number
18573750, katastritunnus 14201:001:0415, sihtotstarve tootmismaa 100%, pindala 1094 m2, 
alghinnaga 700 eurot.
Neid objekte vallal, kui ametiasutusel, oma tegevuseks vaja ei ole.

Kaasettekandja Aivo Värton: Eelarve- ja majanduskomisjoni koosolekul otsuse eelnõud arutati. 
Otsuse eelnõu punktides üks ja kaks toodud korterid, asukohaga Võru maakond Antsla vald Uue-
Antsla küla Pargiääre, asuvad neljakorterilises majas ja on 10-15 aastat tühjalt seisnud. Korterid on
väga halvas olukorras, puudub ühisveevärk ja kanalisatsioon, vajavad kapitaalremonti. Elamu asub
heas asukohas väljapääsuga kergliiklusteele.
Riho Roon: Vee- ja kanalisatsiooni torustik läheb majast mööda, tarvis ainult torustik majja tuua.

Aivo Värton: Neljandas punktis toodud Uue-Antslas asuv garaaž (katastritunnus 14201:001:0415),
samuti väga halvas olukorras, katus laseb vett läbi. 
Komisjoni liikmed otsustasid saata otsuse eelnõu volikokku.

Toimus arutelu.
Otsuse eelnõud muutvaid ettepanekuid ei tehtud.

Tuletati meelde endise Urvaste valla ajal toimunud erinevaid arutelusid volikogu istungitel, kus 
ükskord sooviti Uue-Antsla küla Pargiääre kortermaja korterid ära osta, et rajada sinna 
pensionäride päevakeskus ja teinekord sooviti korterid müüa, mis samuti ebaõnnestus. 

Airi Hallik-Konnula: Repliik - kuna Pargiääre kortermaja asub heas asukohas – küla keskel, 
kergliiklustee ääres ja on lootus, et sotsiaalobjektide renoveerimiseks eraldatakse riigi poolt  raha, 
võiks mõelda selle hoone renoveerimisele projektirahade abil nt inimestele, kes ei saa enam oma 
kodus hakkama.

Volikogu liikmetel rohkem ettepanekuid ei olnud.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise 
korras”.



Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 2 volikogu liiget.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Vallavara võõrandamine enampakkumise korras” otsusena 
nr 2.

7. Antsla valla kohanimede määramise kord

Ettekandega esines maa- ja planeeringute spetsialist Ester Hommik.
Määruse eelnõu eesmärk on reguleerida Antsla valla haldusterritooriumil kohanimede määramist 
ja korraldamist vastavalt kohanimeseadusele ning koha-aadresside ja ruumikujude määramist 
vastavalt ruumiandmete seadusele.
Hetkel kohanimede määramise korda Antsla vallas ei ole. Nimesid on küll määratud määrustega ja
avalikustatud vastavalt seadusele, ning määratud nimed on leitavad Riigi Teatajas. 
Korra kohaselt on kohanime määramise pädevus kohalikul omavalitsusel. Vallavalitsus määrab 
kohanime oma korraldusega - teedele, tänavatele, ühissõidukipeatustele, maaüksustele jm 
nimeobjektidele.
Kohanime määramise eelnõu avalikustatakse vähemalt 15 päeva enne kohanime määramise otsuse 
tegemist Antsla valla veebilehel. Sätet ei kohaldata maaüksuse nime määramisel.
Eeltoodust tulenevalt teeb Antsla Vallavalitsus volikogule ettepaneku kehtestada kohanimede 
määramise kord Antsla vallas. 

Toimus arutelu.
Otsust muutvaid ettepanekuid ei tehtud.

Volikogu esimees pani hääletusele määruse eelnõu „Antsla valla kohanimede määramise kord”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta määruse eelnõu „Antsla valla kohanimede määramise kord” määrusena 
nr 3.

8. Informatsioon eelarve- ja majanduskomisjoni tegevusest 2020. aastal

Ettekandega esines eelarve- ja majanduskomisjoni esimees Merike Prätz.
2020. aastal toimus 10 komisjoni koosolekut, mis olid väga põhjalikud.
Käsitletud teemad:
- Antsla Tervisekeskuse rendile andmine (käivitus hästi);
- 2019. aasta eelarve täitmise analüüs;
- 2020. aasta eelarve;
- võeti vastu kolm lisaeelarvet;
- arutati erinevaid struktuurimuudatusi ja palgajuhendeid;
- arutati vallavara omandamist ja võõrandamist;
- arutati erinevates projektides osalemist;
- täiendavad investeeringud 2020. aastal, mis jätkuvad 2021. aastal;
- investeeringute kava 2021. aastaks;
- Antsla valla eelarvestrateegi aastateks 2021-2024;
- õigusaktide eelnõude koostamine;
- mitmete projektide kaasfinantseerimine.
Kõigil kümnel koosolekul osales komisjoni liige Margus Klaar.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.



9. Informatsioon sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni tegevusest 2020. aastal

Ettekandega esines sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni esimees Lea Jõevere.
2020. aastal toimus 4 komisjoni koosolekut.
Esimene koosolek oli ühiskomisjoni koosolek jaanuari kuus, kus arutati:
- Linda Rahvamaja rendile andmise küsimust;
- Tervisekeskuse rendile andmise küsimust;
- Antsla valla 2020. aasta eelarveprojekti;
- Koolieelse lasteasutuse töötajate töötasu alammäärasid.

Teisel komisjoni koosolekul (veebruaris) arutasime Antsla Perearstikeskuse teemasid. Hooldekodu
minevikku, olevikku ja tulevikku.

Märtsikuu komisjoni koosolekul arutasime lastekaitse tööd, sotsiaaltoetusi, tugiteenuseid, eakate 
hoolekannet, erihoolekande projekte.
Koostasime tööplaani 2020. aastaks, mille eesmärk oli hakata käima külades, et kohtuda 
kohalikega ja et nad saaksid meile oma probleemidest rääkida. Eriolukorra tõttu jäi see eesmärk 
täitmata.
Juunikuus toimunud komisjoni koosolekul oli põhiline arutuse teema koroonaga seonduv ja 
eriolukorraga hakkama saamine - kas me oleme kõiki abi vajavaid inimesi märganud. 
Teise punktina oli arutati osalemist projektis „Vaimse tervise häiretega eakatele suunatud 
sotsiaalteenused”. 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

10. Informatsioon arengu- ja planeerimiskomisjoni tegevusest 2020. aastal

Ettekandega esines arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees Jarek Jõela.
2020. aasta I poolel toimus kolm komisjoni ja aasta II poolel kaks koosolekult.
Arutati:
- Linda Rahvamaja rendile andmise küsimust;
- Tervisekeskuse rendile andmise küsimust;
- Antsla valla 2020. aasta eelarveprojekti;
- 2019. aasta arengukava täitmist;
- Antsla Tarbijate Ühistu vabanevate ruumide kasutusele võtmise võimalusi;
- Antsla linna ruumikava;
- Koostöölepingut Tartu 2024;
- Võru maakonna omavalitsuste ühist jäätmekava aastateks 2020-2025;
- kuulati ära Antsla valla üldplaneeringu informatsioon;
- määruse eelnõud Antsla valla linna-, aleviku- ja külavanema statuut.

Üllar Salumets: Kuidas olid rahul komisjoni liikmete osalemisega koosolekutel?
Jarek Jõela: 2019. aasta oli olukord, kus me ei saanud kvoorumit kokku. 2020. aastal oli olukord 
juba parem ja olime otsustusvõimelised.

Airi Hallik-Konnula: Üldplaneeringu kohta
Jarek Jõela: Kui materjalid tulevad, võtame teema komisjoni koosolekul arutusele.

Kalle Nurk: Pean arengu- ja planeerimiskomisjoni kõige olulisemaks komisjoniks. Leian, et 
kõigepealt tuleb panna paika arengusuunad vallas ja siis hakatakse eelarvet arutama. Kui 
arengukomisjoni liikmed on passiivsed ja ei käi kohal, siis tuleks liikmed välja vahetada.



Jarek Jõela: Kui komisjoni liikmetele saadetakse materjalid välja, aga nad kohale ei tule, siis ei ole 
selles süüdi komisjoni esimees. Komisjoni liikmetele on saadetud välja ka eelteateid koosoleku 
toimumise kohta, et nad saaksid oma aega planeerida ja osaleda.
Margus Klaar: Ega komisjoni esimees ei saa kedagi sundida. Kui komisjoni liige ei ole samas 
nimekirjas mis komisjoni esimees, siis on väga raske omavahel kokkulepet saavutada.
Komisjonides ei peakski olema kõikide erakondade esindajad, vaid kompetentsed inimesed.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

11. Informatsioon haridus- ja kultuurikomisjoni tegevusest 2020. aastal

Ettekandega esines haridus- ja kultuurikomisjoni esimees Margus Klaar.
Haridus- ja kultuurikomisjon käis 2020. aastal koos viis korda. 
Esimesel poolaastal arutati:
- haridusasutuste arengukavasid, mis vajasid muutmist;
- huvihariduse ja huvitegevuse toetamise korda;
- Antsla valla eelarvest mittetulundustegevuseks toetuste andmise korda;
- kuulati ära kultuuriasutuste tegevuse kokkuvõte.
Teisel poolaastal arutati:
- kultuuriasutuste ühise juhtimise alla viimist;
- kuulati ära haridusasutuste ülevaade 2020/2021 õppeaasta kohta;
- kuulati ära koolieelsete lasteasutuse juhid ning muusikakooli direktor;
- kuulati ära informatsioon Antsla valla noorsootöö kvaliteedi välishindamisest.
Haridus- ja kultuurikomisjonis on 15 liiget, kes aktiivselt osalesid komisjoni töös. 

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

12. Informatsioon revisjonikomisjoni tegevusest 2020. aastal

Ettekandega esines revisjonikomisjoni esimees Raivo Vallner.
Revisjonikomisjon on kõige väiksem komisjon- kolme liikmeline. Komisjon moodustati 3. 
novembril 2017. aastal. Koosseisus toimusid muudatused 2018. aasta 10. aprillil ja praegu 
tegutseva komisjoni koosseisu valimised toimusid 18. jaanuaril 2020.
Revisjonikomisjoni tööplaan kinnitati 18. veebruaril 2020. aastal. 
2020. aastal toimus kaheksa revisjonikomisjoni koosolekut. 
Revisjonikomisjoni töö on informatsiooni kogumine, selle töötlemine ja seisukoha või otsuse 
tegemine. Olen koostanud aruande revisjonikomisjoni 2020. aasta koosolekute kohta, mis on 
toodud viiel lehel.
Volikogu liikmed soovisid, et aruanne revisjonikomisjoni töö kohta 2020. aastal saadetakse nende 
elektronposti aadressile. 

13. Revisjonikomisjoni 2021. aasta tööplaani kinnitamine

Ettekandega esines revisjonikomisjoni esimees Raivo Vallner.
Teen ettepaneku kinnitada revisjonikomisjoni 2021. aasta tööplaan alljärgnevalt:
1. vallavalitsuse tegevusest ja rakendatud meetmetest koroonaviiruse leviku tõkestamisel- 
      esimene  poolaasta;
2. lumetõrjeks valmisolek  ja vallale kuuluvate teede korrashoid– esimene poolaasta;



3. revisjonikomisjoni 2020 tööaasta  kokkuvõtte -esimene poolaasta;
4. vallavalitsuse sh hallatavate asutuste poolt asjade ja teenuste ostmiseks korraldatud hanked,  
       hangete läbiviimise õiguspärasuse hindamine ja hankekomisjoni tegevuse kontroll  –  
       aastaringselt;
5. vallavalitsuse, KOV hallatavate asutuste, -äriühingu ja mittetulundusühingute  
       tegevuse seaduslikkuse, otstarbekuse, tulemuslikkuse ning valla vara eesmärgipärase 
       kasutamise  kontroll - aastaringselt; 
6. valla 2021. aasta eelarve täitmine ja valla eelarve reservfondi kasutamine – esimene   
       poolaasta; 
7. valla 2020. aasta konsolideerimisgrupi majandusaasta aruande analüüs  ja  arvamuse andmine  
       majandusaasta aruande kohta – esimene poolaasta;
8.  valla ametisõidukite kasutamine ja isikliku sõiduki kasutamise eest kompensatsiooni 
       väljamaksmise kontroll – aastaringselt;
9. Eesti Vabariigi seaduste ja nendest tulenevate õigusaktide ning vallavolikogu ja vallavalitsuse 
        poolt kinnitatud õigusaktide täitmise kontroll ning vallavalitsuse tegevuse seaduslikkuse 
       kontroll – aastaringselt; 
10. valla poolt eraldatud toetuste andmisest  juriidilistele ja füüsilistele isikutele ning 
        eraldatud vahendite sihipärase ja otstarbeka kasutamise kontroll –  esimene poolaasta; 
11. komisjonile suunatud küsimuste arutamine ja seisukoha võtmine – aastaringselt;
12. revisjonikomisjoni 2021 tööaasta  kokkuvõte -teine poolaasta.

Volikogu esimees pani hääletusele otsuse eelnõu „Revisjonikomisjoni 2021. aasta tööplaani 
kinnitamine”.
Poolt hääletas 15 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Revisjonikomisjoni 2021. aasta tööplaani kinnitamine” 
otsusena nr 3.

14. Informatsioon

Kalle Nurk: Saatsin enne detsembrikuu volikogu istungit volikogu esimehele teate, miks ma ei saa 
volikogu istungil osaleda ja ettepanekud, mis jäeti volikogus ette lugemata.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Merike Prätz Helle Savi
volikogu esimees volikogu sekretär-registripidaja


